
KAUNIAISTEN KAUPUNKI 

VANHUSNEUVOSTO PÖYTÄKIRJA 4/2023 

 
 

PÖYTÄKIRJA 

 

AIKA: maanantaina 22.5.2023 klo 16.00–17.30  

PAIKKA: Kokoushuone Arkkiatri/ravintolasali, 1.krs 

LÄSNÄ: JÄSEN VARAJÄSEN 

Koivisto, Marketta, pj. Pirttimäki, Raili 

Hedlund, Torolf   

Lähdesmäki, Heli  Tonteri, Alpo 

Sundström, Benita 

Ojaluoma,Ingrid  Ylitalo, Erkki  

Löfstedt-Söderholm, Gunilla   

Aitola, Minna  

  

Taru Ikäheimonen, siht. 

Paula Pallasaho, LUVNin ylilääkäri (vieraana klo 16.00–16.45) 

 

 

 

 

KÄSITELTÄVÄT ASIAT 

 

1. Kokouksen avaus. 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 15.59. Ehdotettiin esityslistaan muutosta siten, että 

vieraamme pääsee ensimmäisenä ääneen. Ehdotus hyväksyttiin. 

 

 
2. Läsnäolijoiden toteaminen 

Todettiin läsnäolijat yllä olevan luettelon mukaan. 

 

 

3. Esityslistan hyväksyminen 

 Muissa asioissa keskustellaan vielä toimintasäännöistä.  

 

 

4. Edellisten kokousten pöytäkirjojen hyväksyminen (6.3.2023 ja 11.4.2023) 

Edellisten kokouksien pöytäkirjat hyväksyttiin.  

 

 

5. LUVNin Pohjois-Espoon ja Kauniaisten alueen ylilääkäri Paula Pallasaho 

• Paula esitteli ensin itsensä ja uuden organisaation 

o hallintotilat Otaniemessä ja 5 eri terveysasemaa (Kauniainen, Kilo, 

Leppävaara, Kalajärvi ja Samaria Espoon keskuksessa) 

o ei tee potilastyötä (oma erikoisala keuhkosairaudet ja allergologia) 

• Ikääntyneiden palveluiden johtajana toimii Tuula Suominen 

• Paulan oma esimies on Anu Mustakari Yhteisissä sosiaali- ja terveyspalveluissa 

 

 

 

 



 

 

 

• Kauniaisissa on toistaiseksi edelleen poikkeusjärjestely siinä, että 

terveyskeskuslääkäri toimii myös kotihoidon lääkärinä. Muualla LUVNissa nämä on 

erotettu. 

• Kauniaisten terveyskeskuksen ylilääkäri on Helena Kemppainen, elokuussa 

paikka laitetaan auki 

• Kauniaisten terveyskeskuksen osastonhoitaja on Anni Koponen 

• Kauniaisissa on hyvä tilanne: lääkäritilanne 100 % ja hoitajatilanne yli 90 % 

• parhaillaan on menossa kysely henkilöstölle, mitä tietokoneohjelmia käytetään, mistä 

on kokemusta ja mitä halutaan > tämän jälkeen tehdään päätös, mitä järjestelmää 

hyvinvointialueella tullaan käyttämään 

• palvelustrategiatyötä tehdään myös parhaillaan, jossa koko henkilöstö on saanut 

osallistua; palveluverkkotyötä on aloitettu; Paula tulee ainakin omalta osaltaan 

puolustamaan Kauniaisten säilymistä eikä toistaiseksi näytä siltä, että Kauniaista 

oltaisiin sulattamassa pois. 

• Raili esitti omia kokemuksia Maisan käytöstä ja lääkärille pääsystä sekä ehdotuksia, 

miten kehittää toimintaa. 

• Gunilla kysyi ennaltaehkäisevästä palvelusta: 70-vuotiaiden tai 75-vuotiaiden kutsu 

terveystarkastukseen? Tällä hetkellä ei seniorineuvolaa ole suunnitteilla 

hyvinvointialueella. Paula kertoi myös sähköisistä lomakkeista, joita täyttämällä saa 

vähän tietoa omasta terveydestään. Hän lupasi kuitenkin viedä toivetta eteenpäin. 

• Aulan infotiskistä käytiin myös keskustelua. Paula kertoi, että asiasta on keskusteltu 

paljon ja että he ovat kovasti pohtineet, miten asian voisi järjestää. Kyseessä on 

resurssikysymys, mistä työstä hoitaja otetaan luukulle. Yksi mahdollinen ratkaisu 

voisi olla, että tuleva sihteeri voisi olla ainakin osittain luukulla. Keskustelu oli 

vilkasta.  

 

 

6. Ilmoitusasiat vanhuspalveluissa 

 

 Grani Lähiapu on aloittanut Villa Apollossa senioreiden maanantaiolohuoneen klo  

13–15, jossa tarjolla on juttuseuraa ja pullakahvit. Toiminta on 19.6. asti ja jatkuu taas 

elokuussa. Toimintaa pyörittävät vapaaehtoiset. Mikäli vapaaehtoisia saadaan lisää, 

toimintaa voidaan laajentaa 

 

Raili kertoo GeroGranista 27.4.2023 
• saattohoitoprojekti Lohtua läsnäolosta (on saanut ulkopuolista rahoitusta), 

vapaaehtoisten kouluttaminen saattohoitoon  

o kolme uutta koulutusta LUVN alueella on alkamassa, joista yksi on 

ruotsinkielinen, syksyllä on tulossa lisää 

o vapaaehtoisia tarvitaan lisää 

o toimii useammalla paikkakunnalla 

• Saava-hanke toimii muilla paikkakunnilla, joissa saattohoitajat voivat mennä 

koteihin  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

7. Valiokuntien edustajien puheenvuorot 

 

Yhdyskuntavaliokunta:  
- Asematien varrella vaikeuksia, kun pyöräilijät ja jalankulkijat liikkuvat samalla 

kaistalla; Ratapolun ja Asematien risteys on todettu vaaralliseksi 

o kulkua pyritään kuitenkin parantamaan siten, että esim. suojatiealue 

tasoitettaisiin (jalkakäytävän tasalle) tai maalattaisiin punaiseksi 

 

 

 Hyvinvointivaliokunta:  

- Suomen ja ruotsinkielisille eläkeläisjärjestöille on myönnetty pieni avustus 

- Koko Villa Junghans ja nuorisotila vapaasti maksutta käytettävissä 

eläkeläisjärjestöille 

- Liikennekoulutukset senioreille, Liikenneturvan kautta voi pyytää 

www.liikenneturva.fi/koulutukset > tarjolla jatkuvasti Teams-koulutuksia 

o Minna pyytää rajoituksen lähikoulutuksesta 
 

 

 
8. Ajankohtaista LU-hyvinvointialueen vanhusneuvostosta 

 

Torolf kertoi kuulumisia LU-alueen 10.5. käydystä kokouksesta: 

- lähitapaaminen Lohjalla 

- esiteltiin avustuskriteerit yhdistyksille hyvinvointiin ja terveyteen liittyvistä 

avustuksista;  

o LUVNin vanhusneuvosto lausui esityksestä: keskeisin kommentti lausunnossa 

liittyi järjestöjen toimintakykyjen ylläpitämiseen sekä tilakysymyksiin  

o ehdotuksena pisteytysjärjestelmä, jonka perusteella avustukset jaetaan; 

vanhusneuvosto lausui, ettei pisteytysjärjestelmä toimi pienten 

eläkeläisjärjestöjen osalta 

- asiakasmaksuja tullaan päättämään 13.6., voimaantulo 1.10.  

o lähtökohtaisesti kaikki, joka on aiemmin perustunut tulotasoon, tulee 

muuttumaan yhdeksi kiinteäksi maksuksi 

o kotihoidon palvelut yms. 

o koskee myös kuljetuspalveluja (KELA-kyyti), hintakatto nousee 25e > 35e 

- terveyskeskuksen pysäköintitilanteesta ei ole vielä uutta tietoa 

- LUVN harkitsee Liisan (liikkuva sairaala) tuomista myös Kauniaisiin 

https://www.luvn.fi/fi/palvelut/terveyspalvelut/sairaalapalvelut/liikkuva-sairaala-liisa 

- peruuttamattomien käyntien määrittelyssä sama hinta kaikille 51,50e 

 

 

 

 

9. Vanhusneuvoston 25-vuotisjuhla 

- päivämääräksi sovittu ke 4.10.2023 klo 12.00 

- juhla alkaa yhteisellä aterialla (Villa Breda) 

- Ruokailoa, yhdessä syöden! -teema 

- Malliateria ruokailun yhteyteen 

- Sovitut asiat: 

o Taru pyytää budjettia kaupunginjohtajalta 

o Taru pyytää puhujaa ruokavirastolta 

http://www.liikenneturva.fi/koulutukset
https://www.luvn.fi/fi/palvelut/terveyspalvelut/sairaalapalvelut/liikkuva-sairaala-liisa


o Taru kysyy, pääseekö Kauniaisten orkesterista pieni ryhmä esiintymään 

o Taru kysyy, pääseekö Alf Skogster pitämään pientä historiakatsausta 

vanhusneuvostosta 

o Torolf kysy Elina Pukoselta Villa Bredan ruokailusta ja tilan käytöstä,  

 

 
10. Muut asiat 

- Toimintasääntö päivitetään:  

1§ 

- jäsenmäärä 9 (8 + sihteeri, virkahenkilö), ei 10 

- oikeat nimet valiokuntiin 

- …seurata kaupungin ja hyvinvointialueen 

2§ 

- hyvinvointialueen vanhusneuvosto kirjataan jotenkin mukaan (tai liitetään kohtaan 1) 

  6§  

- kunnan ja hyvinvointialueen, ennaltaehkäisevän terveyden  

- Vanhusneuvoston tehtävät: …muissa kunnan ja hyvinvointialueen palveluissa 

 

 

- Eläkeläisjärjestöt valitsevat uudet ehdokkaat uudelle vanhusneuvostokaudelle 

 

 

 

11. Seuraavat kokoukset 

Maanantai 6.3. klo 16.00  

Torstai 13.4. klo 16.00 

Tiistai 11.4. klo 16.30 

Maanantai 22.5. klo 16.00 

Maanantai 14.8. klo 15.00 

 

 

 
12. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokoukseen klo 17.54. 

 

 

 

Marketta Koivisto Taru Ikäheimonen 

Puheenjohtaja Sihteeri 

 

 

 Jakelu: vanhusneuvoston jäsenet ja 

varajäsenet vammaisneuvoston 

puheenjohtaja ja sihteeri 

yhdyskuntavaliokunnan puheenjohtaja 

sivistysvaliokunnan puheenjohtaja 

hyvinvointivaliokunnan puheenjohtaja 

Mikael Flemmich, Marianna Harju, Benjamin  Feodoroff 


